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Betreft: Klacht over geluidsoverlast Vliegveld Ballum 

 

 

Geachte leden van de Gemeenteraad, 

In diverse media, waaronder de Leeuwarder Courant van 9 september jl. is aangekondigd dat het College van 

B&W het voornemen heeft de gebouwen op het vliegveld Ballum te moderniseren.  

De Vereniging van Eigenaren (VvE) van Boomhiemke wil met name haar zorgen uitspreken over de structurele 

groei van het vliegveld en het aantal vliegbewegingen met als gevolg nog meer geluidsoverlast. Het aantal 

vliegbewegingen is de afgelopen decennia fors toegenomen, met name ten behoeve van sky diving en 

rondvluchten. De geluidsoverlast is op mooi weer dagen in het voorjaar, zomer en herfst fors toegenomen. Met 

name het stijgen en landen van de vliegtuigen geeft steeds meer overlast. Uiteraard is het een en ander 

afhankelijk van de plek waar men zich op Boomhiemke bevindt. Het gebeurt ook regelmatig dat de vliegtuigen 

afwijken van de voorgeschreven aanvliegroutes en over een deel van vakantiepark vliegen. Los van het gevaar, 

is het niet wenselijk dat de rust die vakantiegangers overwegend zoeken frequent wordt verstoord. Natuurlijk 

wordt de overlast mede veroorzaakt door diezelfde vakantieganger die vertier zoekt en een rondvlucht maakt of 

parachute gaat springen. De VvE is dan ook niet tegen kwaliteitsverbetering van het vliegveld en vliegtuigen, 

maar heeft wel grote bezwaren tegen de steeds toenemende geluidsoverlast. Ook buiten het terrein van 

Boomhiemke, in de duinen en op het strand, maken met name de vliegtuigen t.b.v. het parachutespringen veel 

lawaai om op hoogte te komen. Met enige regelmaat horen wij dit van zowel eigenaren als gasten die op 

Boomhiemke komen klagen.  

Ameland presenteert zich bij haar gasten als een gastvrij eiland waar de toerist rust, ruimte en schitterende 

natuur aantreft. Een parel in het Waddengebied. De gemeente streeft na dat het eiland energieneutraal is. Het 

heeft daartoe allerlei maatregelen genomen waaronder de aanleg van een groot zonnepark. Uitstekend dat de 

gemeente duurzaamheidsbeleid hoog in haar vaandel heeft staan. De ontwikkelingen op het vliegveld, waar het 

gaat om het aantal vliegbewegingen van gemotoriseerde sportvliegtuigen, staan hiermee ons inziens op 

gespannen voet. De grenzen van de groei van het gemotoriseerd vliegen op vliegveld Ballum is overschreden en 

moet ons inziens worden gereduceerd. 

Om de overlast te beperken kunnen wij ons voorstellen dat het aantal vliegbewegingen op mooie dagen wordt 

beperkt (invoeren van maximaal aantal slots per dag), of dat strengere eisen worden gesteld aan het aantal 

decibels dat een vliegtuig mag produceren.  Ook is het streng handhaven van de aanvliegroutes noodzakelijk en 

mag het niet voorkomen dat incidenteel transponders worden uitgeschakeld. Wellicht zijn er nog andere 

mogelijkheden om de overlast te beperken.  



De VvE Boomhiemke realiseert zich dat de ruimte op een eiland beperkt is en dat zowel eilanders als 

vakantiegangers samen gebruik maken van het mooie eiland in een kwetsbaar natuurgebied dat behoort tot het 

Wereld Erfgoed. 

Wij verzoeken het College en de Gemeenteraad bij de besluitvorming over de plannen voor het vliegveld ernstig 

rekening te houden met de reeds bestaande geluidsoverlast die het vliegen nu al geeft. Het verminderen van de 

geluidsoverlast moet ons inziens binnen het huidige milieu- en duurzaamheidsbeleid worden nagestreefd en 

veel meer prioriteit krijgen. Er dreigt ons inzien anders een situatie te ontstaan dat het kind met het badwater 

wordt weggegooid. 

 

In afwachting van uw reactie, 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 
 
 
 
Stefan Renkema 
Voorzitter van de Vereniging van Eigenaren Boomhiemke 


